
1 
 

 

ΚΟ ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τους κ.κ.Υπουργούς:  

1) Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων, κ. Σπ. Λιβανό 

2) Οικονομικών, κ. Χρ. Σταϊκούρα 

Θέμα: Οι αστοχίες, οι μεθοδεύσεις και οι αδικίες σε βάρος των κτηνοτρόφων συνεχίζονται με τις μειωμένες 

συνδεδεμένες ενισχύσεις, την έλλειψη αποζημιώσεων για τον Covid και  την μην αξιοποίηση των 

βοσκοτόπων για την νέα ΚΑΠ . 

Κύριοι Υπουργοί, 

Στο τέλος της προηγούμενης εβδομάδας μετά από μεγάλη καθυστέρηση έγινε από το ΥΠΑΑΤ και τον ΟΠΕΚΕΠΕ, 

η πληρωμή των πολυπόθητων συνδεδεμένων ενισχύσεων σε βοοειδή και αιγοπρόβατα σε όλη τη χώρα, 

αιφνιδίασε και εξόργισε τους κτηνοτρόφους από τον Έβρο ως την Κρήτη. Τους άφησε στην κυριολεξία 

ξεκρέμαστους. Έλαβαν λιγότερα του αναμενομένου από τα προηγούμενα χρόνια ποσού, ενώ δεν υπάρχει 

αντίστοιχη πραγματική αύξηση παραγωγικών ζώων τέτοιας έκτασης που να το δικαιολογεί και παρά πολύ 

μεγάλος αριθμός πραγματικών κτηνοτρόφων δεν έλαβε συνδεδεμένη ενίσχυση. Το φιάσκο των πληρωμών του 

Δεκεμβρίου είχε για πολλούς κτηνοτρόφους συνέχεια δυστυχώς. 

Χαρακτηριστικά στην περίπτωση των βοοειδών μεγάλη απόκλιση παρουσιάζει το ποσό των 140,80 ευρώ ανά 

ζώο, που όριζε η σχετική υπουργική απόφαση, με μεγάλη μερίδα βουτρόφων να βλέπουν στους λογαριασμό 

τους πίστωση που ανέρχεται σε 115 με 135 ευρώ ανά ζώο. Για δε τους αιγοπροβατοτρόφους το συνολικό 

κονδύλι εμφανίζεται μειωμένο κατά 10 εκατομμύρια σε σχέση με πέρσι, με μέσο όρο ενίσχυσης για φέτος τα 

10 περίπου ευρώ ανά επιλέξιμο ζώο, αιγοπροβατοτρόφους όπως και τους άλλους κτηνοτρόφους που το 

εισόδημα  τους πλήττεται από την μεγάλη αύξηση της τιμής των ζωοτροφών. 

Επίσης οι Τράπεζες παρακράτησαν το σύνολο του ποσού της κατατεθείσας ενίσχυσης, έναντι οφειλών προς 

αυτές, με αποτέλεσμα πολλοί κτηνοτρόφοι να βρίσκονται σε αδιέξοδο. 

Παράλληλα την προηγούμενη εβδομάδα εκδόθηκε και η απόφαση (104/7056/21-01-2015) του ΥΠΑΑΤ  για την 

χρήση των βοσκοτόπων. Απόφαση που εξακολουθεί, παρά τις αντίθετες δεσμεύσεις στη Βουλή  της πολιτικής 

ηγεσίας του ΥΠΑΑΤ, να αγνοεί πλήρως την δικαίωση της χώρας από το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο (2020)  για τον 

ορισμό του βοσκότοπου (μεσογειακού βοσκότοπου) καθώς και  την εφαρμογή του Κανονισμού Omnibus  

(2017), στοιχεία που δείχνουν  ότι: α) θα συνεχιστεί η απαράδεκτη κατάσταση που οδήγησε σε τεχνικές λύσεις 

και σκοπιμότητες που δεν έχουν σχέση με τους πραγματικούς κτηνοτρόφους β) ότι οι επί πλέον εκτάσεις των 

9,6 εκ στρεμμάτων που θα μπορούν να ενταχθούν στο σύστημα ως επιλέξιμες δεν θα μπορούν να αξιοποιηθούν 

από τους κτηνοτρόφους στην νέα ΚΑΠ για στηρίξουν το εισόδημά τους γ) οι Έλληνες κτηνοτρόφοι και οι 

Περιφέρειες της χώρας που μπορούν να εξασφαλίσουν των δίκαιη και ομαλή αξιοποίηση των βοσκοτόπων 

παραμένουν θεατές δ) η Ελληνική Γεωργία και ειδικά η κτηνοτροφία δεν θα μπορεί να αξιοποιήσει στο ισοζύγιο 

την δέσμευση CO2 από τις αυτές τις εκτάσεις των βοσκοτόπων. 
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Επίσης για μια σειρά αποζημιώσεων λόγω της πανδημίας οι κτηνοτρόφοι έχουν γίνει αντικείμενο 

εκμετάλλευσης από υποσχέσεις που δεν υλοποιούνται.  

Όλα αυτά μαζί με δείχνουν μαζί με τις αδυναμίες που καταγράφηκαν στην περίπτωση της φέτας ότι η 

κυβέρνηση αγνοεί τους κτηνοτρόφους και τα προβλήματα της παραγωγής. 

Δεδομένου του εκρηκτικού κλίματος που επικρατεί, λόγω της δυσαρέσκειας των κτηνοτρόφων τόσο για την 

καθυστέρηση της πληρωμής των συνδεδεμένων, όσο και για την αύξηση του κόστους των ζωοτροφών, που εν 

πολλοίς απορροφά όποια αύξηση στην τιμή του γάλακτος  

Δεδομένης της ελλιπούς ενημέρωσης των κτηνοτρόφων για τις όποιες απαραίτητες ενέργειές τους (διορθωτικές 

κ.λπ.) με σκοπό την πληρωμή των απαραίτητων συνδεδεμένων ενισχύσεων για τη συνέχιση της επιχειρηματικής 

τους ασχολίας 

Δεδομένης της κακής οικονομικής κατάστασης τους ένεκα της πανδημίας 

Δεδομένης της ανάγκης οι κτηνοτρόφοι να γίνουν αποδέκτες των ωφελημάτων όλων των επιλέξιμων 

βοσκοτόπων της χώρας όπως προέκυψε από τις αποφάσεις του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου  

Ερωτάσθε κ.κ. Υπουργοί : 

1) Με ποιο τρόπο σκοπεύετε να αποκαταστήσετε την αδικία σε βάρος χιλιάδων κτηνοτρόφων αναφορικά 

με τις συνδεδεμένες ενισχύσεις και ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα ; 

2) Προτίθεστε να δώσετε την δυνατότητα ένστασης σε κτηνοτρόφους που αδικήθηκαν για 

γραφειοκρατικούς λόγους και με επόμενη πληρωμή να λάβουν την ενίσχυση που δικαιούνται και έχουν 

ανάγκη; 

3) Σε ποιες ενέργειες σκοπεύετε να προβείτε, ώστε να αρθεί η παρακράτηση της καταβληθείσας στους 

κτηνοτρόφους συνδεδεμένης ενίσχυσης, από τις Τράπεζες έναντι οφειλών προς αυτές; 

4) Με ποιο τρόπο θα ενσωματώσετε τις εκτάσεις των επιλέξιμων βοσκοτόπων με βάση τις αποφάσεις του 

Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου ώστε να αξιοποιηθούν από τους κτηνοτρόφους με την Νέα ΚΑΠ περιόδου 

2021-2027;  

5) Με ποιο τρόπο θα αντισταθμίσει την εξοντωτική αύξηση της τιμής των ζωοτροφών για τους 

κτηνοτρόφους ένεκα της πανδημίας;  

6) Με ποιο τρόπο οι οργανώσεις των κτηνοτρόφων και οι Περιφέρειες θα αποκτήσουν λόγο στην 

παραγωγική αξιοποίηση  των βοσκοτόπων;  

Αθήνα, 26 Μάϊου 2021 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Απόστολος Πάνας  
 
 
 

Βασίλειος Κεγκέρογλου  
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Γεώργιος Αρβανιτίδης  
 
 
 

Ιλχάν Αχμέτ  
 
 
 

Νάντια Γιαννακοπούλου  
 
 
 

Χρήστος Γκόκας  
 
 
 

Γεώργιος Καμίνης  
 
 
 

Χαράλαμπος Καστανίδης 
 
 
 

Μιχάλης Κατρίνης 
 
 
 

Χαρά Κεφαλίδου 
 
 
 

Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος  
 
 
 

Δημήτριος Κωνσταντόπουλος 
 
 
 
 

Ευαγγελία Λιακούλη  
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Ανδρέας Λοβέρδος  

 
 
 
 

Γεώργιος Μουλκιώτης 
 
 
 

Μπουρχάν Μπαράν  
 
 
 

Δημήτριος Μπιάγκης  
 
 
 

Ανδρέας Πουλάς  
 
 
 

Κωνσταντίνος Σκανδαλίδης         
 
 
 

Γεώργιος Φραγγίδης 
 

 




